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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 37702-23 22/13966 

Seniorrådsmøde 27.02.2023 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 13.00 

Mødelokale: Lokale 1.10, første sal 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Fjellerad, Anne 

Spangtoft, Annette Johansen, Elisabeth Abel, Merethe Hansen 

Ordstyrer:  Anne Spangtoft 

Afbud:   

Øvrige deltagere: Centerchef Charlotte Kaaber og Teamchef Bodil Harboe (9.30-10.30) 

Gæster:  - 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Rundvisning på nyt rådhus (Stueetage, 1. etage, kantine og tagterrasse) 

 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Flytter rundvisning til efter punkt 7 

Dagsordenen blev herefter godkendt. 

 

3. Godkendelse af referat af møde 30.01.2023 (fast punkt) 

Referatet blev godkendt. 

 

4. Valg af ordstyrer til mødet 27. marts 2023 (fast punkt) 

Annette Johansen blev valgt. 

 

5. Velkommen til Charlotte og præsentationsrunde 

Charlotte vil bestræbe sig på at relevante pjecer/skriftlighed sendes via Seniorrådet. 

Der kan blive tale om små arbejdsgrupper med deltagelse af seniorrådsmedlemmer. 

Charlotte er glad for spørgsmål forud for møderne. 

 

6. Spørgsmål til Bodil/Charlotte (fast punkt) 

 

a. På sidste seniorrådsmøde spurgte vi til, om vi kunne får en brik til det nye rådhus. 

Vi har ikke fået et klart svar. Hvor langt er man kommet i overvejelserne? 
Kun ansatte kan få adgangskort til rådhuset. Charlotte vil høre Fritid- og Kulturcentret om 
afvigelser/snitflader. Charlotte spurgte til Seniorrådets behov for at komme på rådhuset 
uden for arbejdstid og i weekenden? Charlotte afventer svar fra Seniorrådet før kontakt til 
Fritid- og Kulturcentret. 
 
Parkeringsadgang afhænger også af adgangskort. City 2 har stillet et område til rådighed 
og er allerede presset. Gæster bliver nødt til at flytte bil efter 4 timer. 
Seniorrådet er ok med 4 timer – Afventer om det bliver et problem. 
 

b. Hvorfor har vi 2 forskellige tilsyn: de kommunale tilsyn og tilsynet for styrelsen for 

Patientsikkerhed? Hvad er forskellen? 

Man agerer inden for 2 lovgivninger - Serviceloven og Sundhedsloven. 

Sundhedsloven handler om medicin. Socialtilsynet om hvordan vi behandler ældre 

mennesker. Politisk tilsyn – hvad skal vores serviceniveau være, hvad skal HTK 

være kendt for.  

 

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 1. marts 2023 



 

 

c. I mange tilsynsrapporter fra det kommunale tilsyn kan man læse om problemer 

med medicinhåndteringen. Hvilke indsatser sætter man i værk for at styrke denne? 

I Hjemmeplejen kører de sundhedsfaglige koordinatorer med ud. De har viden om 

sundhedsloven, herunder medicin og ser hvordan medarbejderne agerer og kan 

rette op. 

Der indrettes medicinrum og anvendes medicinvogne. Man ser om der er noget der 

kan gøres bedre og ser på medarbejdernes kompetencer. 

 

Der er meget fokus på medicinområdet i hjemmeplejen hvor de er udfordret. Der 

arbejdes på at få lægerne til at ordinere dosisdispenseret medicin, som vil kunne 

afhjælpe problemet. Det nye hjemmeplejehus vil også give en ændret arbejdsform 

som måske vil kunne mindske udfordringerne.  

Seniorrådet støtter op om at lægerne ordinerer dosisdispenseret medicin hvor det 

giver mening. Seniorrådet bakker op om handlingerne i centret. 

 

d. Spørgsmål til centerchefen (eller Henny): Lovgrundlaget for seniorrådets diæter. 

Hvor findes det? 

Alle kommuner skal have et ældreråd/seniorråd. Det er op til den enkelte kommune 

at bestemme budgetter.  

Seniorrådet snakker sammen om evt. forslag om ændring af diæter og vender til-

bage. 

 

e. I referatet fra sidste seniorrådsmøde, pkt. 4f, står der angående de daglige lederes 

deltagelse i BPR, at plejehjemmene er ved at drøfte, hvordan dette kan lade sig 

gøre. Hvilke problemer ser man i den sammenhæng? Seniorrådet mener, at det bør 

være naturligt, at de daglige ledere deltager i BPR. 

 

Som udgangspunkt er det fint at de daglige ledere deltager – alt efter dagsorden og 

relevans. Det handler om at bruge medarbejder ressourcerne bedst muligt. Måske 

skal man på sigt drøfte hvad der skal op på BPR-møder samt faciliteringen af mø-

derne. 

De daglige ledere skal måske snakke sammen med Seniorråd om at BPR får samme 

emner op på møderne de enkelte steder. 

Seniorrådet vil gerne have hjemlighed op på alle BPR-møder, også brandtilsynsrap-

porter, som lægger en dæmper på ønsker. 

 

f. Ifølge Seniorrådets repræsentant i BPR på Birkehøj har BPR deltaget ikke i nogen 

dialog om de fysiske rammer for indretningen af den nye tilbygning på Birkehøj, 

som det forudsættes i BPRs vedtægter, §2 stk. 1. Hvorfor er det ikke sket? Senior-

rådet opfordrer kraftigt til, at man snarligt etablerer en dialog i Birkehøjs BPR om 

dette emne. 

Charlotte har snakket med Jette Elleby og nybygningen på Birkehøj har været på 

dagsordenen på alle BPR-møder i 2022 og 2023. Man er ikke nået til indretning 

endnu.  

Administrationen er opmærksom på, at Seniorråd/BPR fremadrettet inddrages 

mere. 

 

g. Seniorrådet er bekymrede for, om administrationen har tilstrækkelig ledelseskapa-

citet til at gennemføre / følge op på den ambitiøse værdighedspolitik, som nu er 

vedtaget. Der mangler en overordnet leder til 3 af kommunens 5 plejehjem. Giver 

dette anledning til ændringer i handleplanerne? 

Situationen giver mulighed for at retænke organisationen. Se på kompetencerne 

generelt og ikke nødvendigvis stile efter en overordnet ledelse. 

Charlotte vil løbende orientere om ledelsesstruktur og kompetencer. 

 

h. Seniorrådet er nysgerrig på at vide, hvordan man vil arbejde med handleplanerne 

for værdighedspolitikken. Handleplanerne er på som pkt. 3A på næste møde i ÆSU. 

Som omtalt i vores høringssvar til punktet er mål og indhold angivet meget vagt og 

stikordsagtigt, hvilket gør det svært for os at forholde os aktivt til indholdet. Hvor-

dan arbejder administrationen med handleplanerne? 

 



 

 

Handleplanen fører hen til politikken. Handleplanen tager de store linjer. Fx arbejde 

med hjemlighed – der er forskellige initiativer i gang. Det er initiativerne Seniorrå-

det bør følge. 

Handleplanen et administrationsredskab. Skaber overblik over hvad der skal være 

fokus på de næste år. Hvis Seniorrådet vil høre noget mere, kan specifikke perso-

ner hentes ind til at fortælle.  

Administrationen hører borgerne når initiativerne iværksat 

 

Seniorrådet har et ønske om overordnede tidsplaner og succeskriterier. 

 

i. Fremtiden for pensionisternes Hus. Seniorrådet er forbavset over, at administratio-

nen har givet os mangelfulde informationer om konsekvenserne for ombygningen af 

Pensionisternes Hus og dermed frataget os mulighederne for at reagere, fx i form af 

høringssvar. Hvordan kan det være, at man ikke informerer os ordentligt? Det er en 

temmelig alvorlig procedurefejl? Se ovennævnte høringssvar om fællesskabshuset 

 

Punktet udsættes til næste møde. 

 

7. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte/Bodil 

a. Hvilke sager er i støbeskeen i den nærmeste fremtid (fast punkt) 

Blev ikke gennemgået 

 

8. Politiske Sager (fast punkt) 

a. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 1. marts 2023 (Steen og Hans Henrik): 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Tilsynsrapport opfølgende medicintilsyn 2022 – Hjemmeplejen VEST 

M – Sundhedsfagligt og reaktivt tilsyn på Torstorp Rehabiliteringscenter fra Styrel-

sen for Patientsikkerhed. 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

3A – Handleplan for Værdighedspolitikken 2023-2026 

4A – Status på fælleskommunal akutfunktion 2022 

5A – Samlede tilsyn på ældreområdet 2022 

SR udarbejder Ikke høringssvar . da der arbejdes systematisk med at forbedre for-

holdene 

Politiske sager blev ikke gennemgået 

 

9. Andre politiske sager (De ansvarlige redegør kort for, hvad der pt. behandles i ud-

valgene, så vi kan reagere på passende vis) 

a. Socialudvalget: Elisabeth og Hans-Henrik – rapport om magtanvendelse botilbud 

b. Arbejdsmarkedsudvalget: Annette og Anne F – intet 

c. Fritids- og kulturudvalget: Anne F – intet  

d. Plan og Miljø: Merethe og Anne S - intet 

e. Teknikudvalget: Anne S. – opfølgning på Bus 400S – Elisabeth og Anne S. deltager 

miljøkonsekvenser med bussen. 

 

10. Task Force Planlægning (Gruppen består af Elisabeth, Hans-Henrik og Steen) 

a) April: Besøge et plejehjem, der er organiseret efter leve-bo principperne. Politi-

kerne inviteres med. Steen prøver at få kontakt med et egnet plejehjem. 

Symfonien i Næstved. Afventer datoer før politikere inviteres. 

April: borgermøde om testamente, fremtidsfuldmagt og arveret. Formanden kon-

takter centerchef vedr. afholdelse i byrådssalen på rådhuset.  Torsdag den 20/4 

19-21, alternativt tirsdag 17/4 19-21. Helle undersøger om byrådssalen er ledig. 

Byrådssalen er booket 20/4, kl. 19-21. 

b) Maj: Borgermøde om den nye sundhedsreform. Arbejdstitel: Ukendt. Steen tager 

kontakt til Nicolai Kampmann fra Hovedstadsregionen. Samtidig kunne vi invitere 

Anya til en orientering til Seniorrådet om sundhedsreformen.  

c) Juni: Hjemlighed på plejehjemmene. Arbejdstitel: Ukendt (Leve- bomiljø) 

d) September: Hvordan modvirker vi ensomhed - evt. med udgangspunkt i værdig-

hedspolitikken 

e) November: Boligformer 

f) Frivillighedsdagene 



 

 

 

11. Ændring af vedtægters §6,2 til:  

”Seniorrådet konstituerer sig med forretningsudvalg bestående af en formand, næst-

formand og kasserer”. 

Punktet udsættes til næste møde. 

 

12. Referater i First Agenda 

Dagsordener og referater kan tilgås som de øvrige udvalg – og man kan abonnere på 

vores referater. Desuden kan man søge på tværs af referaterne, også efter hørings-

svar. 

 

Seniorrådet ønsker at bruge First Agenda igen.  Besluttet, at Seniorrådet ser dagsor-

den og referat via HTK-hjemmesiden og ikke i First Agenda. 

Forsøger fra næste møde. 

 

13. Forslag vedr. udvidelse af åbningstiderne i kulturhusene v/Anne F. (bilag 

41975-23) 

Seniorrådet ønsker at forslaget om Ensomhed og livskvalitet behandles i henholdsvis 

Sundheds- og Omsorgscentret og Fritid- og Kulturcentret med henblik på videre poli-

tisk behandling i henholdsvis Ældre- og Sundhedsudvalget og Fritids- og Kulturudval-

get.  

Seniorrådet ønsker at centerchefen for Fritid- og Kultur, Poul Knopp Damkjær oriente-

res via centerchefen for Sundheds- og Omsorgscentret Charlotte Kaaber. 

 

14. Elektrificerede busstoppesteder, jf. mail fra Knud Anker v/Elisabeth 

Elisabeth har talt med driftsafdeling. Et skilt koster 30.000-35.000 kr.. Nogle skilte er 

bekostet af regionen. HTK samarbejder med Movia. 

Elisabeth udarbejder svar til Knud Anker. 

 

15. Hvordan bliver brandrapporterne brugt i BPR? 

Tager op emnet op som fast punkt i BPR 

Seniorrådet ønsker at invitere en med indblik i de overordnede brandregulativer til en 

snak, så Seniorrådet kan blive klædt bedre på i forhold til love og regler på BPR-

møderne, hvor man snakker brandtilsyn.  

 

16. Meddelelser fra formanden (fast punkt)  

a) Vestegnstræf 14.4 i Dragør 
b) Deltagelse i DÆs temadag: Pressearbejde og tilsyn i praksis den 7.3. hele SR und-

tagen Anne F. deltager. 

c) Frivilligheds dagens generalforsamling den 28.2. Hvem deltager? 

d) Formand / næstformandsmøde ultimo marts 

e) Brugerrådet for pensionisternes Hus sender en protestskrivelse til politikerne imod 

den vedtagne beslutning om den fremtidige brug af huset, der bl.a. betyder ned-

læggelse af aktiviteter for ca. 350 personer 
 

17. Budget 2023 og regnskab 2022v/Merethe (fast punkt)  

Punktet udgår.  

 

18. Orientering fra interne arbejdsgrupper (fast punkt) 

• PR-gruppe: (Anne F., Hans-Henrik, Steen)  

Senior Nyt – deadline avisen 8/3, deadline arbejdsgruppe 6/3 

o Værdighedspolitikken 

o Bowling 

o Ungdomsskolen musical 

o Taskforce  

o Elderlearn  

 

19. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

• Kostrådet: (Anne S. og Annette) – mødet blev aflyst. 

• Omsorgsprisen: (Steen) – intet 

• Brugerrådet Pensionisternes hus: (Annette) - intet 

• Regionsældrerådet – juli om hospice 

 



 

 

• BPR Baldersbo: (Merethe) 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik) 

• BPR Henriksdal: (Annette) pt. Hans- Henrik 

• BPR Sengeløse: (Anne S.) 

• BPR Torstorp: (Elisabeth) 

 

20.  Aktivitetskalender og årshjul (fast punkt) (Bilag er udsendt) 

 

21. Høringssvar (fast punkt) 

Seniorrådet har udarbejdet høringssvar om handleplaner til værdighedspolitikken. Ind-

sendt 21.02.23 

 

Seniorrådet har tilsluttet sig Handicaprådets høringssvar om ortopædisk fodtøj. 

 

22.  Eventuelt (fast punkt) 

 

Annette har skrevet til Sundheds- og Omsorgscentret vedr. oplevelse med Hjemme-

plejen. Bemærkede endvidere lang behandlingstid på tre-hjulet cykel. 

 

23. Punkter til et senere Seniorrådsmøde 

• Tilpasning af vedtægter, herunder ændring af antallet i FU og vederlag 

• Udkast til form på næste SR-valg 

• Fremtiden for pensionisternes Hus. Seniorrådet er forbavset over, at admini-

strationen har givet os mangelfulde informationer om konsekvenserne for om-

bygningen af Pensionisternes Hus og dermed frataget os mulighederne for at 

reagere, fx i form af høringssvar. Hvordan kan det være, at man ikke informe-

rer os ordentligt? Det er en temmelig alvorlig procedurefejl? Se ovennævnte 

høringssvar om fællesskabshuset – udsat fra sidste møde. 
 

 

 

 

 

 

  
 


